
 
 

ZUZENDARITZA KONTSEILUAREN BILERAREN AKTA / ACTA DE REUNIÓN DEL CONSEJO DE DIRECCIÓN 

 
Data/Fecha: 2019ko ekainaren 18a / 18 de junio de 2019 
Tokia/Lugar: Klinikaren egoitzan / Sede de la Clínica 

Ordua/hora:   16:00‐18:00 

AZTERGAIAK 
 

1. Zuzendariaren agurra 
2. Aurreko aktaren onarpena 
3. Zuzendarien txostena 
4. Zuzendaritza Kontseiluaren osaera berria eta 

idazkariaren ordezkatzea 
5. Uztaileko deialdirako GAL epaimahaien 

proposamena 
6. Etorkizuna Eraikiz programa eta GFArekiko 

hitzarmena 
7. JSKJaren finantzaketa eta eredua 
8. Zuzendaritza Kontseiluaren zereginen 

banaketa (Alazne Irigoien ikaslearen txostena) 
9. 2019/20 ikasturteko egutegia 
10. Norberak lekarkeena. 

 

ORDEN DEL DÍA: 
 
1. Saludo de la Directora 
2. Aprobación del acta anterior 
3. Informe de las Directoras 
4. Nueva composición del Consejo de Dirección 

y sustitución en Secretaría 
5. Tribunales de TFG para la convocatoria de 

julio. 
6. Convenio entre la UPV/EHU y la DFG, en el 

marco del programa Etorkizuna Eraikiz. 
7. Desarrollo del modelo y de la futura 

financiación de la CJJS 
8. Distribución de tareas en el Consejo de 

Dirección (informe al respecto de Alazne 
Irigoien). 

9. Calendario del curso 2019/2020 
10. Ruegos y preguntas 

 

1. Zuzendariaren agurra. Kontseiluaren bilerara etorri 

direnak  agurtu  eta  etortzeagatik  eskerrak  eman 

dizkie. Era berean, Kontseiluaren bilerara etorri ezina 

adierazi dutenen berri ere eman du zuzendariak. 

 

 

2.  Aurreko  akta  onartzea.  Kontrako  iritzirik  gabe 

onartu da.  

 

3. Zuzendarien txostena. Hainbat gairen berri eman 

dute zuzendariek.  

 

 Lehenik  eta  behin,  Mintegi  iraunkorraren 

balioespen positiboa egin dute. Hala ere, saio 

bat ezin izan zen antolatu, hizlariak ekartzeko 

arazoak tarteko. 

 Jarraian,  ERABEREAN  sarearekin  sinatutako 

hitzarmenaren  arabera  sortutako  jarraipen 

batzordearen  bileraren  berri  eman  dute. 

Bileraren  akta  webgunean  eskegiko  dela 

iragarri da. 

1.  Saludo  de  la  Directora.  Tras  el  saludo  y 
agradecimiento a quienes asisten a la convocatoria 
del Consejo, la directora ha disculpado la ausencia 
de  las personas que, por diversos motivos,  se han 
visto  imposibilitadas  para  acudir  a  la  reunión  del 
Consejo.  
 
2.  Aprobación  del  acta  anterior.  Se  aprueba  por 
asentimiento.  
 
 
3.  Informe  de  las  directoras.  Las  directoras 
informan de diversos temas. 
 

 En  primer  lugar,  han  realizado un balance 
de  la  programación  del  seminario 
permanente.  Se  hace  una  valoración 
positiva, si bien una de las sesiones no pudo 
celebrarse  por  una  serie  de  dificultades  e 
imprevistos de agenda de las personas que 
se  pretendía  invitar  a  participar  como 
ponentes.  



 
 Berriki ospatu duen EUROSOTL19 kongresuan 

egindako ekarpenaren berri eman da.  

 Errioxako Unibertsitatean eta Zaragozan aurki 

egingo  diren  aurkezpen  eta  biltzarren  berri 

eman da. 

 Jakinarazi  da  zenbait  elkarte  JSKJarekin 

harremanetan  jarri  direla  proposatzeko GAL 

eta  MALak  egiteko  orduan  kontuan  izan 

daitezen orain artean klinikak eta klinikarekin 

elkarlanean  ari  diren  elkarte  eta  bulegoek 

jomugan  izan  ez  dituzten  bestelako 

diskriminazio‐arazoak. 

 Justizia  Soziala‐Lab  proiektuaren  azken 

ekarpenen  berri  eman  da.  Nabarmendu  da 

Leioan  egindako  esperientziaren  arrakasta. 

Proiektuaren  ondorioetako  bat  hurrengo 

hilabeteetan  garatuko  den  ikerketa‐lana 

izango da. Ikerlan hori Monika Arriola ikasleak 

eramango  du  aurrera,  Nicolas  Alonso  eta 

Oscar  Abalde  irakasleen  tutoretzapean, 

borondatezko praktika gisa.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

4.  Zuzendaritza  Kontseiluaren  berritzea  eta 

idazkariaren  ordezkatzea.  Zuzendariak  ongi‐etorria 

eman die Zuzendaritza Kontseiluaren kide berriei: Ane 

Garcia,  Auxkin  Galarraga  eta  Alazne  Irigoien.  Era 

berean,  Leire  Imazen  bajaren  berri  eman  du. 

Zuzendaritza  Kontseiluak  bere  eskerrik  zintzoena 

adierazi  dio  Leire  Imaz  lankideari,  JSKJari  egin  dion 

ekarpen  oparoagatik.  Proposatu  da  aztertzea  hark 

Kontseiluan  hutsik  utzitako  lekua  Leioan  atxikitako 

irakasle  batek  betetzeko  aukera.  Era  berean,  Bea 

Lucas  idazkariaren  lekualdatzearen  berri  eman  da. 

Eskerrak  eman  zaizkio  Bea  Lucasi  klinikaren  alde 

egindako lanagatik. Horrekin batera, ongi etorria egin 

zaio  Lourdes  Azkueri  (Mailu),  bera  izango  baita 

aurrerantzean JSKJaren idazkari. 

 

 A continuación, se informa de la reunión de 
la  Comisión  de  Seguimiento  del  convenio 
firmado con  la red ERABEREAN. El acta de 
dicha  reunión  quedará  a  disposición  del 
Consejo en la web de la clínica. 

 En  tercer  lugar,  se  informa  de  la 
participación  de  varias  personas  del 
Consejo  de  Dirección  en  el  congreso 
internacional EUROSOTL19. 

 Igualmente se informa de que está previsto 
que próximamente una  representación de 
la CJJS esté presente en unas jornadas en la 
Universidad de la Rioja y en Zaragoza. 

 Se  comunica  el  interés  mostrado  por 
algunas asociaciones para que en los TFG y 
TFM de la Clínica se aborden problemáticas 
de  discriminación  no  cubiertas  por  las 
asociaciones  y  los  bufetes  que  colaboran 
con la Clínica. 

 Finalmente,  se  informa  de  las  actividades 
realizadas  dentro  del  proyecto  Justizia 
Soziala‐Lab.  A  destacar  el  éxito  de 
participación y de valoración del programa 
desarrolado en Leioa. Uno de los resultados 
más destacables del mismo es el proyecto 
de  investigación  a  desarrollar  por  la 
estudiante  Mónica  Arriola  bajo  la 
supervisión  de  los  profesores  Nicolás 
Alonso  y  Oscar  Abalde,  como  práctica 
voluntaria a lo largo de los próximos meses.

 
 
4  Renovación  Consejo  Dirección  y  sustitución  en 
Secretaría. Se da  la bienvenida a  las personas que 
se incorporan al Consejo de Dirección: Ane García, 
Auxkin Galarraga y Alazne  Irigoien.  Igualmente,  se 
informa  de  la  baja  de  la  profesora  Leire  Imaz.  Se 
transmite  el  agradecimiento  del  Consejo  de 
Dirección por la gran contribución que ha realizado 
a  la  creación  y  desarrollo  de  la  CJJS  a  lo  largo  de 
estos primeros años de andadura. Se propone dar 
pasos  para  cubrir  la  vacante  con  alguna  persona 
adscrita a Leioa. Se informa igualmente del traslado 
de la administrativa Bea Lucas y de la cobertura de 
la vacante por Lourdes Azkue (Mailu).Se expresa el 
agradecimiento a Bea Lucas por su dedicación a la 
CJJS y se da la bienvenida a la nueva administrativa.
 



 
5.  Uztaileko  deialdirako  GAL  epaimahaien 

proposamena.  Epaimahaiak  eta  defentsa  egiteko 

datak eta orduak finkatu dira. Ontzat eman da ikasle 

baten lanaren defentsa ekainaren 25era aurreratzea, 

arrazoi pertsonalak kontuan hartuta. 

 

 

6.  Etorkizuna  Eraikiz  programa  eta  GFArekiko 

hitzarmena.  Zuzendariek  Etorkizuna  Eraikiz 

programaren  babespean  aurreko  bi  urteetan 

egindako  lanen  berri  eman  dute.  Era  berean, 

gogorarazi  dute  hurrengo  deialdia,  seguruenez, 

2010eko  otsailean  deituko  dela.  Zuzendaritzak 

klinikako irakasle eta ikasleak animatu ditu proiektuak 

proposatzera. 

 

7.  JSKJaren  finantzaketa  eta  eredua.  Zuzendaritzak 

gogorarazi  du  Justizia  Soziala‐Lab  proiektua  azken 

urte  aldian  sartzera  doala.  Hori  horrela,  hurrengo 

ikasturteko  erronketako  bat  izango  da  klinikaren 

finantzaketa‐bideak  lotzea,  azken  batean,  horrek 

baldintzatzen baitu klinikaren beraren eredua.  

Puntu honetan berriro gogorarazi da zenbait elkartek 

egin  duten  deia  Klinikak  haien  kezkei  ere  tarte  egin 

diezaien,  eta  adostu  da  protokolo  bat  garatzea 

eskaera  horiek  bideratzeko  halakoak  heltzen 

direnean.  Horrekin  batera,  urratsak  egin  behar  dira 

klinikaren ekarpena txertatzeko ikasketa‐planean. 

Hainbat bide proposatu dira. Besteak beste, hautazko 

irakasgai  bat  garatzeko  aukera  aztertuko da. Horrez 

gain,  aztertuko  dira,  halaber,  JSKJaren  jarduerak 

fakultateko prozesu‐mapan txeratzeko aukerak. 

 

 

 

 

8,  Zuzendaritza  Kontseiluaren  zereginen  banaketa 

(Alazne Irigoien ikaslearen txostena). Puntu honetan 

Maggy  Barrère,  Klinikako  zuzendaria  bera,  Alazne 

Irigoien kontseilukideak egindako hainbat lanen berri 

eman  du,  Alazne  Irigoienek,  eginkizun  akademikoak 

tarteko, ezin izan baitzen bertaratu bilerara. Besteak 

beste,  komunikazioaren  alorrerako  proposamenak 

aurkeztu  dira  (afixak,  esku‐orriak..).  Horrez  gain, 

azaldu  da  UPV/EHUren  eskariz  Alazne  Irigoienek 

Delfteko  Unibertsitateko  ordezkariekin  izandako 

5. Tribunales de TFG para la convocatoria de julio. 
Se establecen tribunales y fechas de defensa para la 
convocatoria  prevista  para  julio.  Atendiendo  a  las 
circunstancias  personales  de  una  estudiante,  se 
aprueba adelantar el día de la defensa de su trabajo 
a la fecha de 25 de junio.  
 
6.  Convenio  entre  la  UPV/EHU  y  la  DFG,  en  el 
marco del programa Etorkizuna Eraikiz. Se informa 
de las actividades desarrolladas a lo largo de los dos 
años  anteriores  en  el  marco  del  programa 
Etorkizuna  Eraikiz.  Se  invita  a  las  personas  del 
Consejo  de  Dirección  a  que  propongan  proyectos 
para la próxima convocatoria del programa, prevista 
para febrero de 2020. 
 
7. Desarrollo del modelo y de la futura financiación 
de la CJJS. Las directoras recuerdan que el proyecto 
Justizia Soziala‐Lab entrará el próximo curso en su 
última  anualidad.  Ello  supone  una  cierta 
incertidumbre en relación con las fuentes regulares 
de  financiación  de  la  CJJS.  Ello  implica  explorar 
posibles nuevas vías, así como reflexionar acerca del 
modelo  de  clínica  que  pueda  hacer  viable  su 
actividad  y  objetivos,  en  caso  de  que  no  pueda 
garantizarse una fuente de ingresos regular. 
En este punto se retoma la cuestión de la petición 
de  algunas  asociaciones  de  la  que  ya  se  había 
informado  y  se  decide  elaborar  un  protocolo  en 
orden a canalizar dichas solicitudes.  Igualmente, se 
señala  la  importancia  de  seguir  avanzando  en  la 
integración  de  las  actividades  en  el  esquema  de 
formación académico de la Facultad de Derecho. Se 
propone  explorar  diversas  vías,  entre  otras,  la 
posibilidad  de  ofrecer  una  asignatura  optativa  de 
naturaleza clínica o la integración de las actividades 
de la CJJS en el mapa de procesos de la Facultad de 
Derecho. 
 
8. Distribución de tareas en el Consejo de Dirección 
(informe  al  respecto  de  Alazne  Irigoien).  Maggy 
Barrère informa al Consejo sobre las tareas en favor 
de la CJJS llevadas a cabo por Alazne Irigoien, dada 
la  imposibilidad  de  hacerlo  ella  personalmente. 
Entre éstas:  su  trabajo en el  borrador de posibles 
carteles  y  folletos  informativos;  el  encuentro 
celebrado con representantes de la universidad de 
Delft,  a  petición  de  la  UPV/EHU;  la  reunión  con 
personal de comunicación de la UPV/EHU en aras a 
explorar vías para optimizar la información relativa 



 
bileraren  berri.  Era  berean,  eman  da  UPV/EHUren 

Komunikazio  Bulegoko  kideekin  izandako 

harremanen berri ere eman da. Ekimen horien guztien 

helburua hauxe izan zen, oro har: aztertzea zer aukera 

egon  daitezkeen  optimizatzeko  informazioaren 

zabalkundearen eta komunikazioaren alorrean egiten 

diren  ahaleginak.  Horrez  gain,  Alazne  Irigoienek 

garatutako  ebaluazio‐protokolo  bat  ere  aurkeztu  da 

laburki.  

Zuzendaritza  Kontseiluak  Alazne  Irigoienen  lana 

onetsi  eta  babesterekin  batera,  eskerrak  eman nahi 

izan  dizkio  kontseilukideari  bere  ekarpenarengatik. 

Era berean, eskerrak eman dizkie Helene Colomo eta 

Ane  Garcia  kontseilukideei  ere,  Alazne  Irigoieni 

inkesta  garatzen  eta  kudeatzen  laguntzeko  erakutsi 

duten prestasunagatik. 

 

9,  2019/20  ikasturteko  plangintza.  Zuzendariek 

2019/20 ikasturterako osatu den aurre‐plangintzaren 

berri  eman  dute.  Jada  zehaztuta  dago  informazioa 

emateko  saioen  eta  matrikulazio‐prozesuaren 

egutegia.  Dena  ondo  dela,  urriaren  8rako  martxan 

egongo  da  ikasturtea.  Mintegien  programazioari 

dagokionez,  2019/20  ikasturtean  7  mintegi  egitea 

erabaki  da,  Ikasleen  azterketa‐egutegia  kontuan 

izanik,  urria‐apirila  bitartean  banatuta.  Xehetasunak 

aurrerago  zehaztu  dira.  Kontseiluko  kideei  gonbita 

egin  zaie  ponenteak  proposa  ditzaten,  ahal  dela, 

uztailaren  erdi  aldea  baino  lehen,  orduan  iragarriko 

baitute zuzendariek mintegi iraunkorraren programa.

 

 

 

10. Galde‐erreguak. Ikasleen ordezkari batek galdetu 

du  ea  ikasturtea  edo  masterra  amaitu  ondoren 

klinikako  kide  izaten  jarraitzeko  aukera  ote  dagoen. 

Berretsi  zaio  ez  dagoela  inolako  arazorik;  aitzitik, 

JSKJaren  helburuetako  bat  da  bertatik  pasa  diren 

ikasle ohiek bertan lankide jarraitzea.  

 

 

a  las  actividades  de  la  CJJS  y  la  elaboración  de 
propuestas al respecto; y, por último, la sugerencia 
de un modelo de encuesta‐valoración para conocer 
la opinión del alumnado sobre la experiencia clínica. 
El  Consejo  de  Dirección  respalda  las  tareas  de 
Alazne  Irigoien  a  la  par  que  le  transmite  el 
agradecimiento  por  su  trabajo.  En  relación  a  la 
última de las propuestas, Maggy Barrère concita la 
disponibilidad de las representantes del alumnado 
presentes  en  el  Consejo,  Helene  Colomo  y  Ane 
García,  para  trabajar  conjuntamente  con  Alazne 
Irigoien en la elaboración definitiva de la encuesta, 
así como en lograr recabar el máximo de respuestas 
posibles. 
 

 

 

9. Calendario del  curso 2019/2020.  Las directoras 

ofrecen  un  primer  avance  del  calendario  de 

actividades  para  el  curso  2019/20.  Se  informa del 

calendario  de  sesiones  informativas  y  de 

matriculación para el alumnado. Está previsto que 

el curso arranque el 8 de octubre, y que el Seminario 

Permanente  ofrezca  7  sesiones  distribuidas  entre 

octubre  y  abril,  teniendo  en  consideración  los 

periodos de examen del alumnado. Se invita al resto 

de integrantes del Consejo a presentar propuestas 

de personas  intervinientes en un plazo prudencial 

(no más allá de mediados de julio), tras el cual  las 

directoras  harán  público  el  programa  sobre  el 

contenido de las sesiones del seminario. 

 

 

10.  Ruegos  y  preguntas.  Una  representante  del 

alumnado pregunta si es posible permanecer en la 

clínica, una vez finalizados los estudios de grado o 

máster. Se  le confirma que no hay ningún  tipo de 

impedimento  para  que  continúen  en  calidad  de 

personas  colaboradoras.  De  hecho,  uno  de  los 

objetivos de la CJJS es tratar de que la comunidad 

vaya creciendo, especialmente, con alumnado que 

ha realizado el itinerario formativo. 
 

 

Izpta.‐ Fdo Joseba Ezeiza Ramos 
Justizia Sozialaren Aldeko Klinika Juridikoaren Idazkaria 

Secretario de la Clínica Jurídica por la Justicia Social 


